Hong Kong Pop Singers stamp issue

First Day Cover text

This is the first set of stamps issued by Hongkong Post that features Hong Kong’s popular singers, saluting five pop stars who have left their marks on Cantopop music history.

$1.40 – Wong Ka Kui (1962 – 1993)

Wong Ka Kui formed his first rock band, Beyond, in 1983 with friends. Together they made music that was rapturously intense and strongly emotional, which soon won them a huge young following. As the lead singer and major songwriter of the band, he brought across his message for a better world in his music. The tour de force includes “Great Land”, “Glory Days”, “Boundless Horizons” and of course “Amani”, a moving song written after visiting the underprivileged in Africa. The career of this creative singer and songwriter was tragically cut short when he fell off a platform in a fatal accident in 1993 in Japan. 

$1.80 – Danny Chan (1958 – 1993)

One of the first generation of pop idols in Hong Kong, Danny Chan was an amazingly gifted artist. He was already an electronic organ player, a songwriter, an actor and a promising singer at the beginning of his career. He always impressed his fans as a sensitive and gentle young man in both his films and music. He made a name for himself with his debut release, “Tears For You”, which established him as a teen idol. “Ripple”, “ I Just Love You” and “Life Expectation” are just some of the golden hits written and sung by this talented artist. A memorial hall in his honour was erected in his hometown of Taishan, Guangdong.

$2.40 – Roman Tam (1945 – 2002)

A true superstar in his own right, Roman Tam was electrifying on stage, the undisputed king of stage shows. He sang his way through Mandarin, Cantonese and English pop songs but rendered classical songs and Chinese operatic tunes equally superbly. A refined and seasoned artist, he paid to put two musicals on show and his efforts to excel himself and bring breakthroughs further demonstrated his fervent passion for stage art. In his later years, he took on budding singers to pass on his wealth of experience. His everlasting hits include “Romantic Swordsman”, “Under The Lion Rock”, “Songs For You” and “How Many Roads”.

$3 – Leslie Cheung (1956 – 2003)

Leslie Cheung was a glamorous star in music, films and television, affectionately loved by his fans because of his irresistible charm. Following his rise to fame with the hit “Restless Breeze”, he captured the hearts of many with his expressive and lyrical singing. Whether playing romantic and rebellious or cool and sensuous, he always made himself stand out from others throughout his career. His greatest hits, “Monica”, “Sleepless Night” and “Profile”, are still fondly remembered by his devotees. In 2000, he directed a short film, “From Ashes to Ashes”, for Radio Television Hong Kong to realise his aspiration as a movie director.

$5 – Anita Mui (1963 – 2003)

A pop-song legend, Anita Mui started her singing career as a young child and burst onto the music scene at 19 when she won the New Talent Singing Contest. Her inimitable style started to develop when her first hit “Mystery of Love” was released. That was the beginning of a stellar career that saw her excel in music and move to movies with equal success. She was given the accolade of “Diva of Changes” for her ever-changing images and her classics include “Homecoming”, “Bad Girl” and “Where Does Love Belong” among others. Many remember her as a friend, a mentor for young singers, a promoter of the entertainment industry and a philanthropist who contributed generously to both Chinese and Hong Kong charities.

The First Day Cover features golden discs inset with photos of these music legends. 

香港流行歌星
首日封內文
這是香港郵政首輯以香港流行歌星為主題的郵票，向以下五位歌星致敬，表揚他們對香港樂壇的貢獻。
$1.40 黃家駒 (1962-1993)

1983年與好友組成搖滾樂隊Beyond，以澎湃音樂及雄渾歌聲，贏得青年樂迷的擁戴。黃家駒為主音歌手，並創作大量歌曲表達對社會的訴求。代表作有《大地》、《光輝歲月》、《海闊天空》等，當中以探訪非洲貧困地區後所作《Amani》至為感動人心。1993年不幸在日本失足墮台，結束其創意無限的生命。
$1.80 陳百強 (1958-1993)

香港樂壇第一代青春偶像，才華橫溢，初出道時已是電子琴高手，能作能唱。無論從歌從影均保持温文儒雅的形象。成名作《眼淚為你流》推出後，奠定其年青人偶像的地位。其後的《漣漪》、《偏偏喜歡你》、《一生何求》等金曲亦由陳百強作曲兼主唱。陳百強祖籍廣東台山，該市現建有陳百強紀念館。
$2.40 羅文(1945-2002)

一生貢獻給舞台，不負舞台天王盛譽。歌路廣闊，除國、粵、英語流行曲外，藝術歌曲及地方戲曲亦表現出色。羅文醉心於舞台藝術，兩度自資製作舞台劇，並不斷嘗試不同的表演方式，追求突破。後期設帳授徒，向後輩傳授經驗。首本名曲有《小李飛刀》、《獅子山下》、《好歌獻給你》、《幾許風雨》等。
$3 張國榮 (1956-2003)

歌影視三棲紅星，外型俊朗、魅力迫人，深獲樂迷影迷愛戴。隨《風繼續吹》推出，初露鋒芒，及後發展個人獨特歌路。出道時形象瀟洒不羈，後期轉趨前衛激情，在本地樂壇中別樹一幟。《Monica》、《無心睡眠》、《側面》等金曲，至今仍為歌迷津津樂道。2000年為香港電台拍攝短片《煙飛煙滅》，一償當導演的心願。
$5 梅艷芳 (1963-2003)

幼年開始登台獻唱，十九歲贏得新秀歌唱大賽冠軍。《赤的疑惑》推出後逐漸建立個人風格，之後憑其努力與實力，在歌壇及影壇勁放光華。因其形象千變萬化，贏得「百變天后」美譽。經典名曲有《似水流年》、《壞女孩》、《情歸何處》等。梅艷芳不但重視友情、扶掖後進，更熱心公益，對同業、社會及祖國均貢獻良多。
首日封設計以金光奪目的唱片為主體，唱片中心為歌星的肖像。
